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FD-102 (6-8-57) : FEDERAL BUREAU OF INVEST..AT «
- ~ INTERVIEW REPQRT

May 20, 1958

Mr. VAL C., ZIMMER eadvised that regarding the
apprehension of KATHRYN THORNE KELLY and ORA L. SHANNON
he had no connection with this matter whatsoever.  ZIMMER
advised that his portion of instant case did not deal ==
directly with the KELLYs or the SHANNONs; however, he - -
.did eppear at the trial of these individuals upon the basis
of a Bubpoena. Mr. ZIMMER furnished the following informa-
tion concerning his knowledge of the trial of KATHRYN THORNE
KELLY and ORA L, SHANNON: o

Mr. ZIMMER stated that he had no knowledge of
any interrogation of the defense attorneys concerning
their source ‘of fees prior to, subsequent or during the
trial. :

. ﬁr. 2IMMER advised that he had no knowledge of the
defense attorneys being threatened with criminal prosecution
during any interrogations.

He advised that he had no knowledge of any false
testimony used in the prosecution of ORA L., SHANNON or
KATHRYN THORNE KELLY.

—_— Regarding the atmosphere and demeanor of the

o trial coux't;‘,1 Mr. ZIMMER advised that he would not consider

e this to be "circus like". He stated that he did not recall

S seeing “"dozens and dozens" of FBI Agents in the courtroom

)-Fk%a and knew only of the presence of Agents concerned with instant
: matter, whose presence was necessary to the trial,

. 'Mr. ZIMMER advised that he did recall seeing movie
cameras in the courtroom, however could not recall how many.

He stated that he knew of no knowledge of any

advance publicity given out by the FBI which resulted in the
streets being roped off.

VAL C. ZIMMER LA 7-19

[nterview with Fﬂ&ée
o 5/19/58 !! !esunHO. !a!!!o!!!al Dictated 5/20/58
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Regarding 40 armed FBI men with shotguns and
machine guns surrounding the courthouse, Mr. ZIMMER
advised that he has no knowledge 6f any FBI Agents guarding

. the exteriore of any buildings 1n connection with the trial ,

‘-‘ that he ‘recalled that KIRKPATRICK did occaaionally sit at
- :‘the counsel table during the trisl of this matter, . He =~
..... " stated he had no Knowledge of the extent, if any; of S S
_ KIRKPATRICK'B participation 1n the trial with the govern- R
‘1-§ ment attorneys. ,r3 co

Fe T . He advised that he had no knowledge of how many
. e Agents were present when ORA L, SHANNON was arrested. He

T stated he had no knowledge of any Agent advising ORA SHANNON
he would "shoot her guts out' ) -

. JRie He stated that he could furnish no infonmation
‘to refute the allegation that SHANNON was told her children
would .be taken away from her or whether she was allowed to
" see an attorney until after her confession was made. He
g stated he had no information concerning the allegation that
=55 | SHANNON was_refused food and drink until she signed a con-
fession.

He advised that he could not refute the allegation
- " that dePeénge attorneys were told by Agents that all conversa-
e « . tions with the clients would be monitored and no confidential
' conferences would be permitted./‘, - ey
: He advised that he had no kngwledge of KATHRYN
KELLY's allegation that’she was allowed to confer with her
defense attorney for only ten minutes, . o

[T
A
'P

Concerning the allegation that there were two to
three hundred FBI Agents in the courtroom and corridors

of the Post Office Building in Oklahoma City during the

trial of KATHRYN KELLY, ZIMMER advised that he is certain .
. there were not this number present. . He stated that he felt
-~ the court records vould reflect the exact number of Agents
‘present, vhich number was comprised of those under subpoena
~..w_ _...-plus the Agents from the Oklahoma City Office assigned to the
Poen *5 matter by the Special Agent 1n Charge at Oklahoma 01ty.__:_v

..--'.-z B T U G P e .‘.';. ".’-. - ..',,_- i ‘_‘ :_1.2‘ ,‘_ﬂ'_' E TN
EE T A




LA 7-19

He stated that he had no knowledge of persons
ettempting to strike EKATHRYN KELLY while being takenlw~"
to court and that.guarding Agents made no erfort to R
protect her. o i "

2 K He”stated'that he has no’ knovledge concerning
“the allegation that GEORGE KELLY was struck over'the head
by a Texas Ranger while en route. to court. TLAT

e r... .
-

" ZIMMER advised that he has no knowledge concerning T
. the testimony of ILUTHER WILLIAM ARNOLD being perJured.' :

oot . Ee stated he has no knowledbe concerning any g
- T reward pald LUTHER WILLIAM ARNOLD after testifying.- He - - .
Erg . advised that he does not know the present whereabouts of = = . :
LUTHER ARNOLD, FLOSSIE MAE ARNOLD or GERALENE ARNOLD, -

- He stated that he has no knowledge that ARNOLD
was kept in good hotels, furnished good clothing and later
assisted in preparing articles for periodicals concerning
hie part in the capture of GEORGE and YATHRYN KELLY."

He stated that he has no knowledge of any efforts
being made to prevent KATHRYN KELLY from receiving a fair
trial, . ) _c‘_ :

- He advieed that he can furnish no 1nfonnation :
concerning the arrest of KATHRYN and GEORGE KELLY at Memphis,
Tennessee, as he was not present at this acene._ ’

A : He advised that he has no knowledge concerning -
v how long KATHRYN KELLY was held in Jail at Memphis, Tennessee
1 "7 or what qnestioning of her by the FBI took place. '

: Mr. ZIMMER stated he had no knowledge concerning
KATHRYN KELLY being refused an attorney until arter she S
i confessed.}v., o, . S S S _ N T S

s

.1A'“ ":4 '. i ,.‘ ‘e “__ Ve

QE‘??A He stated that he hed no knowledge orthow mamy ,jl
; ¥BI Agents accompanied KATHRYN and GEORGE KELLY to 0klahoma -
f _ City from Memphis or that. any of these Agenta cursed or , '"';¥'l

threatened the KELLYB. -

He stated that he had no knowledge that KATHRYN
KELLY was advised while en route to Oklahoma City that the

[,
!
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Attorney General was personally prosecuting the case and
that efforts would be nede to see that she "got the chair".

3, 41_....\..- SN PR NS w-w«" AN eie R

A TN ‘He ‘stated he had ho. knowledge ‘that KATHRYN KELLY' e
: R as told ‘ORA SHANNON ‘would receive no. consideration unless;
KELLY admitted a~1ong‘list of unsolved crimes.w: :

: ¥ ; W it ore i
‘” He gdvﬁsed that he has no knoxledge that guards-gw B
“Were placed in front of the open cell of KATHRYN KELLY L T
with machine guns in their laps. He stated he has no = .~ . o
knowledge that stronger 1ight bulbs were placed in her
- cell or that KATHRYN KELLY was told that if she did not
confess steps would be taken to make her confinement
hard, rigorous and difficult. ,

\--

""tl'

A - He stated that he could furnish no inrormation ' E
. concerning press releases given by the FBI, guard assign-. te
‘ments or how many men were used or any information concerning ‘

" where a cgpy of the transcript ‘of the KATHRYN KELLY trial could
be locate oo L
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’ Oﬁice MemoMndum e UNITED STATES GO\.;ERNMENT

0 DIRECTOR, FBI (7-115) DATE: 5/21/58

FROM : V}(@sac; LOS ANGELES (7-19)
: v

SUBJECT: GEORGE KELLY BARNES, was.; ET AL
CHARLES F, URSCHEL - VICTIM
KIDNAPING

A!D 00: Oklahoma City

Enclosed herewith are 3 copies each of the report
A of SA (N i:tcd as above at Los Angeles for the
. Bureau and Oklahoma City.

REFERENCES

Oklahoma City letter to Bureau 4/29/58
Bureau airtel to Oklahoma City 5/6/58
Oklahoma City airtel to Bureau 5/6/58
Dallas airtel to Bureau 5/10/58

Dallas airtel to Los Angeles 5/14/58
Kansas City airtel to Los Angeles 5/15/58

Los Angeles by State teletype to San Francisco
5/20/58, requested that the master death records at
Sacramento, California, be checked in an attempt to confimm
the reported death of LUTHER WILLIAM ARNOLD, wa,, Jess
Akers, near Long Beach, California, about 1944, _

The community of Yermo, California, 1is a remote
desert area and investigation is still pending there to
, £to find a trace of relatives of FLOSSIE MAE ARNOLD
‘1S .

).—"?’- . LEAD
; ‘l{ —
‘« LOS ANGELES OFFICE
c{ﬁga'
o0
7, '&‘S@’O ¢ At Los Angeles, California y
S " *"W111 report the results of attempt to find a trace }Jbg
of relatives of FLOSSIE MAE ARNOLD nee HEIMS at Yermo. C

o it VO

~ }
{ 2--Bureau (Encls.-3) . gL e
2- Oklahoma City (7—6)(Encls.-3$£c 8 J- iii— ) 7/ 1.//;;. -

2- Los Angeles
24 "HLY 26 1958
i

X s 2
520N 3 1956 x@y "
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Reporting Office | offsice of origin .| Date . Investigative Period
ATLANTA - |OKLAHOMA CITY 5/23/58 5/1z/58
TITLE OF CASE Report asde by Typed 1§
? ] b7(’/
GEORGE KELLY was,; CHARACTER OF CASE
ET AL

CHARLES F. URSCHEL - VICTIM
KIDNAPING

)

Synopsis:

Former Special Agent W, A, RORER interviewed and furnished
informat ion requested by USA, Western District of Oklahoma. -

' - RUC -
< DETAILS:
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FD-302 (6-8-57) " EDERAL BUREAU OF INVESTIGA:1IC
INTERVIEW REPORT

5/23/58

s W. A. RORER
_as 8 Special

advised he was employed
reau of Investigation from
He stated that during -
..* -September e was 8ssigned as Special Agent . in Charge Coeltr
’ of the B!rm!ngham Orf!ce at B!rm!ngham, Alabam. -'{“-._-?
A "llr. RQ‘(ER tdvlud he was in charge of . ofticcru and DL
FBI Agent: who cenducted s rei{d which resulted in the arrest
of GEORGE “MACHINE GUN™ KELLY BARNES and KATHRYN KELLY at
Memphis, Tennessee, on September 26, 1933. He ststed that
he did not participate in the arrest of ORA L. SHANNONW, ‘

Mr, RCBER furnished the following lnformt lom

- 1 Ne hac no kncwledgc when the attorneys for the
defense were questioned concerning any source of thelir fees,
He sdvised that he had no conversation with the defense
attorneys cmployed by SHRNNON or KATHRYN THORNE KELLY.

: 2. 'He has no knowledge concerning interviews with
defense attorneys i{n this matter,

3. He has no knowledge of any false testimony used
in the prosecutien of cither ORA L. SHANNON or KATHRYN THORNE KELLY.

4. He stated thet during the trial of SHANNON and
KELLY the coeurt room was eorderly at all times and there were
less than twelve sgents who were ulled as vltnesaes and appeared
in the court room, -

5. He advised there were news reporters present at
the trlﬂ. of SHANNON and KELLY, however, he stated he could not
recall eny newsreel cameras or press photographers ln the court
roem at any tine, A

‘ - b He sdvised that he could not rccau eny tgcm
B belng roped off during the trhl. -

7. RORER atatcd ‘there verc leu than tvelvc agento .
T e L. ;

lntef.vi'e;vAwi?‘h W. A. RORER e - File # . AT 7-22
5/12/58 \ Albany, Georgla Dictateds 5/22/58
a

by Special Agent .= A\l b?&

Property of FB1 - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the -
agency to which loaned.
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at the trial of SHANNON and KELLY, therefore, there could not

. have been forty agents in the vicinity of the eourt houee. .
%"”*$'8. He stated he has no recollection that Mr. E. E. ,

KIRKPATRICK assisted Government prosecutors in selecting & jury

or that KIRKPATRICK sat at the counsel table with Government
prosecutors. L

9. Mr. RORER stated he was not present whenORA L,
SHANNON was arrested and has no 1nformation concerning the
arrest. _

" 10, ' He stated he was not present when ORA L. SHANNON
was 1nterv1ewed in the Dallas County Jail,

11._ He stated he has no information concerning any
eonversations with Defense Attorneys as he was never present
when any conversation was held with attorneys and he had no
conversation with any of the Defense Attorneys.

12, RORER stated that KATHRYN THORNE KELLY did not
request an attorney when arrested and incarcerated at Memphis,
Tennessee, and had no attorney until her arrival at Dklahoma
City. He further stated that at no time during the period of
time that KELLY was in Jjail after her arrest in Memphis until
‘her transportation to Oklashoma City did KELLY request an
attorney although she had opportunity to request counsel at any
tinme,

13. RORER stated there was not more than twelve
FBI Agents present at the trial of KATHRN KELLY and, therefore,
there could not have 200 or 300 FBI Agents in the court room
and corridors of the Post Office Building in Oklahoma City
during the trial. He further added that there were less than
400 agents in the Federal Bureau of Investigation at the time
: of the trial of KELLY and it would have been 1mpossible for that

- many agents to be in Oklahoma City. -

i 1%. RORER stated there 1s no beais to the allegation
that people attempted to strike KATHRYN KELLY when she was teaken
into court in Oklahoma City.

15. He advised he has no knowledge that anyone ever

struck GEORGE KELLY as he was not present when GEORGE KELLY was
transferred to or from court.

-3 -
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16. RORER stated he has no knowledge of the testimony
given by LUTHER WILLIAM ABNOLD

S 17.. ne stated he has no knowledge that ARNOLD was
ever paid any reward or any other money and he has no knowledge

of the whereabouts of LUTHER W. ARNOLD, FLOSSIE MAE Annonn,,;;;f”

or GERALDENE ARNOLD, - :
" 18, RORER stated he has no knowledge where ARNOLD =~

: stayed during the trial or any relationship the Government may

have had with ARNOLD,
19. RORER advised that to the best of his knowledge

SHANNON and KELLY recelved a Jjust and fair trial and he has no

nowledge of any 1irregularities in their trial,

20. RORER stated that he, former Agent
Memphils Detectives and were the
persons who actually arrested KATHRYN and GEORGE KELLY in Memphis,
Tennessee, He stated that former Agent B, F., FITZSIMMONS remained
outside the bullding in which the arrests were made and that two
or three officers of the Memphls Police Department were with
FITZSIMMONS, He stated he cannot recall the identities of these
officers and he stated that there were no other officers involved
in these arrests nor were there other officers present.

: 21. RORER stated that KATHRYN T. KELLY was held in _
Jail 1n Memphis for & period of a week or ten days before being -
transferred to Oklahoma City and during that period of time she
was interviewed several times. He stated he cannot recall the
exact number of times, however, it 1s possible that she was
interviewed dally. He stated he recalls there were specific
instructions, which he issued, that KELLY was not to be inter-
viewed before 8:30 AM or after 7:00 PM without his instructions
and tothe best of his knowledge she was never interviewed except
between these hours. He further added that an Agent remained
at the Jail during the night hours during the time that KELLY
remained in Jail in Memphis should she request to talk with
any Agent, however, she made no such request to his knowledge.

22. He advised that KELLY made no reqnest for counsel

Swhile incarcerated in Memphis. Tennessee..

i Al BIC
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23. RORER stated that he personally acted as an
escort to KATHRYN KELLY from Memphlis to Oklahoma City and .
that former Inspéctor JOHNNY KEITH acted as an escort to

- GEORGE KELLY, He stated there were two or three other Agenfs

who accompanied them on the plane, however, he cannot recall .
their identities. He added that the plane on which they -
travelled would not carry more than & dozen passengers to - '
the best of his recollection and, therefore, there could not
have been 50 ¥BI Agents present during the transfer of the
KELLYs from Memphis t0 Oklahoma City. He stated he cannot
recall the type plane in which they made the trip, however,
he has a photograph of the plane showing the KELLYs boarding
the plane and the type of plane and its capacity can dbe “
easily 1dentir1ed. :

RORER further stated that KATHRYN KELLY was not

2h He stated that he cannot recall that KATHRYN

KELLY even had knowledge at the time of her transportation from
Memphis to Oizlahoma City that the Attorney General was personally
prosecuting the case. He stated that to the best of his re-
collection the prosecuting attorney for the Government was not
identified until after reaching Oklahoma City. He added that
at no time was KATHRYN KELLY advised that anyone was going to-

meke an effort to Bee she got the "chair".

- 25. RORER stated there 1is no baslis for the allegation

that XATHRYN KELLY was told she had to admit to a2 long list of
unsolved crimes or ORA SHANNON would receive no consideration.

26. RORER stated he has no knowledge that guards sat
in front of the cell of KATHRYN KELLY during the time of her
incarceration in Memphlis. He etated to his knowledge there
were no machine guns in either Memphls or Oklahoma City. He

~ stated that the light bulbs in the cell of KATHRYN KELLY were

the same intensity of bulbs used throughout the jail in Memphis

. and she received the same treatment as other inmates in the =
" jail at Memphis. He stated that there is absolutely no basis -

to the allegation that KELLY was told if she did not confess,

" steps would be taken to make her confinement hard, rigorous,

and difficult.
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‘ ' 27. RORER stated that he made all press releases
in Memphis and handled some of the press releasea made 1n
Oklahoma City. ;;-4‘ :

Lo He stated that in Memphis an FBI Agent remained at
the Jail at all times the KELLYs were incarcerated. He -~ -
stated the Agents remained in the jail should the KELLYs
request to speak with an Agent, however, the Agents were not
wET? acting a8 guards and the KELLYs were handled under the same

R rules and regulations as were other inmates of the Jjall, He
s continued that the KELLYs were not intervliewed between the

hours after 7:00 PM or before 8:30 AM at his instructions and
to his knowledge the KELLYs never requested to talk with an

Agent at any time during these hours. :

: RORER stated he has no knowledge how many guards were
— employed at the jail in Memphis as the operation of the Jail
was not within his scope of authority.

He further advised that he has no knowledge where
any transcript of testimony 1n the KATHRYN THORNE KELLY trial
can be located.

—_ - RUC -




STANDARD FORM MO, 64

Oﬁice Memo#dndzzm * UNITED STATES GOVERNMENT

TOR, FBI (7-115) ) DATE: 5/23/58

sUBJEcT: ~ GEORGE KELLY BARNES, was. et al
R CHARLES F. URSCHEL - VICTIM
KIDNAPING . -

inclosed herewith 1s report of SA—

Atlanta, dated as above.

REFERENCES: :
Oklahoma City airtel to BEkziu dated 5/6/58

Atlanta airtel to Oklaho\a ty dated 5/22/58.
PrIe:
-

~SUF .
e o 1I0

(i‘- Bureau (Enc. 1) (S
2 - Oklahoma City (Enc. 3)(7-6)
1l - Atlanta

-, - All blc

C (4)




~

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Reperting Office . Office of Origin

OKLAHOMA CITY OKLAHOMA CITY | 5/22/58 |3720,54-28,3

1:4/1-4

-11
,28- 0;5’/1,2, ’

TITLE OF CASE /) _ Repcrt made by . i-ilﬁ,19—2IV58 Typed Brt
GEORGE KELLY BARNES, Was., ET AL; CHARACTER OF CASE £f7 A
CHARLES F. URSCHEL fAVICTIM.“”A' ) '

IR | ~ KIDNAPING . S

ALY K-
it [

’
Synopsis: Ve

KATHRYN THORNE KELLY and her mother, ORA L. SHANNON, presently serving
1ife sentences in Federal Reformatory for Women at Alderson, W. Va.,
have filed motions to vacate the sentences. Numerous allegations made
sgainst various individuals, but it is specifically alleged that
perjured testimony was used by Government, knowingly, to secure con-
victions. Transcript of testimony in trial of KATHRYN THORNE KELLY .
not located. JAMES B. KEENAN, former Assistant Attorney. General,.
who essisted in the trial of case, died 12/8/54 in Ashboro, North

Carolina. LUTHER W, ARNOLD, Government witness who allegedly perjured’
himself, reported to have dled in 1944, Efforts being made to confirm.
USDJ EDGAR S. VAUGHT, who tried case, HERBERT K. HYDE, USA who presente

Government's case, and defense counsel for KATHRYN KELLY, Mr. JAMES
H. MATHERS, deny allegations. Handwriting expert who testified in
ORA L. SHANNON trial available but in failing health. Efforts being
made to locate transcript through other defense counsel. Invesgiga—
tion being conducted to interview agent personnel who participated
in the investigation and trial of case. /f /
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DETAILS:
- In cconnection with this case, ORA L, SHANNON was -arrested

- found guilty on September 30, 1933, at Oklahoma City, Oklahoma.-

. ., at Memphis, Tennessee, on September 26, 1933, and was found guilty
. ..on October 12, 1933,-at Oklahoma City, Oklahoma. Both women were

pation in the kidnaping of CHARLES F, URSCHEL and both were
sentenced to life imprisonment. Both are incarcerated in the
Federal Rerormatory for Women at Alderson, West Virginia.

 On March 19, 1958, Attorney JAMES J. LAUGHLIN, of

' Washington, D, C., filed motions in behalf of ORA L., SHANNON

and KATHRYN THORNE KELLY to have their sentences vacated., _The -
motions were filed in U, S. District Court at Oklahoma City, . -
‘Oklahoma. : On April 18, 1958 motions were filed in forma pauperis
requesting the Court to pay their transportation to Oklahoma City
O if he deemed their presence necessary at the hearing. _ _ ,
© -+ - The hearins'was gset for 9:30 a.m., June 9, 1958 ‘at”
Oklahoma City, Oklahoma.

ff;at her farmhome near Paradise, Texas, on August 12, 1933, and wasl,~:-:'

' KATHRYN THORNE KELLY, the,daughter of.ORA L. SHANNON, was arrestedu;ai"

tried by U, S. District ‘Judge EDGAR S, VAUGHT for their partici- .~

A review of the affidavits filed by ORA SHANNON and - ... ... ...

KATHRYN KELLY reflect the allegations in both are similar and
relate to (1) the handling of the trial by the Judge, (2) E. E

ﬂ% KIRKPATRICK, (3) J. B. KEENAN, and (4) FB ) .
:)f? ! With ‘respect to the handling of the Court by the Judge, L
gﬁ?* they allege newsreels, cameras, and a "Roman Holiday" atmosphere

prevalled. With respect to E. E, KIRKPATRICK, they claimed he
sat at the trisl table and assisted in the selection of the jury.
With respect to J. B. KEENAN, they claimed that he threatened
witnesses for the defense in the persons of BAILEY and GEORGE
KELLY BARNES and that he used perjured testimony, knowing 1t to .
be false. .

: ~xﬁs@é?f" w1th reSpect to the FBI, they complained about the :
; <7 armed Agents, varying in number from 30 to 300, who caused .
"~ their arrest, acted as guards to snd from the trial, and Were: il s
- . present in the courtroom. They claimed they were denied the -
" right of counsel and the signed statements or admissions made :
""were under coerclon. ORA SHANNON complains that the publicity
dealing with the FBI's efforts to locate GEORGE KELLY BARNES
prejudiced her trial.

-2-
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. .. In this connection, the transcript of testimony in the Y
trial of ORA L. ShANNON is availleble in the office.of the Uhited .
. States Attorney.- ' It reflects the following Special Agents’ [" ;-;;a;'
1. testified: . | GUS T.- JONES, k57~=
‘E, J DOWD and F J BLAKE-E%V ¥ ‘ﬁ‘

e In the motion.of ORA L. SHANNON, it 18 alleged that , .f;g;}
A'attorneys ‘for the defense were unable to represent the defen-;;--'”ﬂ‘ 3
dants because they were questioned mercilessly by FBI Agents
concerning the source of their fees, and that one attorney was
subsequently sent to prison. .

. The motion alleges that during the trial, a telephone . -
aet operator was allowed by the Court to "testify in such a manner"
TLES that the impression was given that the operator was conversant .
{: " with all the activities of Mrs, SHANNON. -- f

The allegation was made that "dozens and dozens of FBI
Agents were present in the Courtroom "day by day" and about 40 ' .
o= FBI Agents surrounded the Courthouse with shotguns and machine guns, ~ ~

An allegation is made concerning "inflammatory press
releases made by the FBI"., It is alleged that when ORA L, SHANNON
- was arrested at her farmhome near Paradise, Texas, there were
- from 30 to 50 FBI Agents there, one of whom threatened to "shoot
her guts out : . . N . .

e

AY
Y

s - It 1s alleged that while 1ncarcerated after her arrest she
- was not given food or drink and the signed statement taken from
R her was obtained through duress. It is stated she signed the
statement to obtain food and drink.

The motion of KATHRYN THORNE KELLY alleges thef & brother-
in-law of Mr. URSCHEL was allowed to sit at the counsel table.
This 1nd1vidua1 was identified as Mr. E E. KIRKPATRICK

W

s ,:;hf.:” It is alleged that-U. S District Court of Judge EDGAR S f%igﬁ_
.J-f;i;.{vAUGHT was full of newsreel photographers and reporuny,and the EY

o - 7w Court.had the air of a "Roman Holiday". ":'-. . : o
2 »:’.ﬂff7ﬁ»ﬁﬂ The allegation is made that in the trial of KATHRYN T.pi,QQQéi'
** " "KELLY, one LUTHER W. ARNOLD perjured himself in testifying for - '~

the Government, and collected a $15,000 reward after testifying.
-3-
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It 1s alleged that a handwriting expert was used by the

- Government to .give testimony that was damaging-to KELLY; was: w-isvs:ioan -
.. perjured; and.that Mr.. .JOSEPH B, KEENAN, Assistant Attorney ° Zrm;wﬁg‘id
.,General who prosecuted the case, knew the testimony was perJured T

- ».-.-'-‘
SR
B e i T L R O TR B

i The motions allege, 1n addition to the above, that counsel
for the defense were serving conflicting interests and were arraid

3 B . to properly defend their clients for fear of criminal prosecution.~-A

The defendants were denied compulsory service of procees.

Counsel was not allowed to confer privately with defendants
and for a short time only. Defendants hurried to trial although a
request for. a delay in trial was made. Large crowds on the streets
and at the Courthouse where the trial was held, and numerous armed .
guards. Many of the people endeavored to etrike the defendants .
and no effort was made.to prdect them, :

GEORGE "MACHINE GUN KELLY" BARNES rebuked a Texas Ranger .
for striking KATHRYN T. KELLY (bie wife) and was beaten over the -
head with a pistol. -~ T

Newsreel devices were in the Courtroom and the flashing
of photo flash bulbs was. constant. e ————

. Mr. HOOVER, Director of the FBI, now concedes that the
ransom notes were not in the handwriting of KATHRYN T. KELLY but
contends ehe suggested phraseology.

: KATHRYN P, KELLY alleges that 75 FBI Agents and 18 members
of the Memphis Police Department arrested her at Memphis, Tennessee,
She alleges she was held in Jail three or four days and was constantly

questioned by FBI Agents, and was refused counsel until she confessed.’
Fifty FBI Agents accompanied her and her husband on the trip from
Memphis to Oklahoma City, Oklahoma, by airplane and en route the
Agents cursed and threatened the two prisoners. Armed FBI Agents .

o sat in front of her cell and stronger light bulbs were. placed in {“ S
' . her: cell. 3_,‘ - R S 5 T”|J‘ fﬁ”““

. -‘. K A. < : i d :"'.
,l. N

el U Mhe transcript of testimony 1n the trial of KATHRYN THORNE

. KELLY is not available in the Office of the United States Attorney, qi'
- .U..S, Court Clerk, U. S. District Judge, all of Oklahoma City, .or -
"'4n the office of the Tenth Circuit Court of Appeals in Denver,

Colorado, or the Department in Washington, D. C,

The records in this case were stored by General Services
Administration in Port Worth, Texas. A re-check was made at the
Records Center, but the transcript was not located.

Yo
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A review of information available reflects the following:
BEN LASKA, an attorney from Denver, Colorado, who represented

ALFREb BATES,” was convicted and’ sent to prison as a result or his P
onnection with this case.._-.gv- L R

R
y e < - Tl LS
>

T — Chief Operator for the Southwestern States
Telephone ompany, Paradise, Texas (in 1933) testified for the Govern-
ment She was a.hostile witness..j;. - : . _ S

-t LFy "' L * B

\_;.

EREE Potential ‘witnesses for t r1a1e were Special AEnts J -.
A, DOWD; GUS T. JONES, E. J. DOWD
: C. 2

FRANK J. BLACK, R. H. COL IMMER and R. C. COULTER,

The following individuals were present when the SHANNON
- farm was raided near Paradise, Texas° T : )

‘.

Dallas: Police Department

allas Police Department

Dallas Police Department

allas Police Department:: :

Fort Worth Police Department

t Worth Police Department

, Fort Worth Police Department

Fort Worth Police Department
Deguty Sheriff, Oklahoma City

10. Special AgentME.J, DOWD _ _

1l. 'Special Agent GUS T, JO

12. Special Agent

13. Special Agent

14, Victim CHARLES F. URSCHEL

: On August 12, 1933, at Dallas, Texas, ORA L. SHANNON executed
a signed statement for Speclal Agents F, J. BLAKE and R. H. COLVIN

L] L[] ® * L L] L]

OO~ FWN -

On August 21, 1933, at Dallas, Texas, she executed

supplemental signed statement for Special Agents EDWARD J. DOWD

_ »mﬁ(WST.Jmm&, Coe e ST T, L ;
Sl The original ransom i note was’ typewritten ‘and was addressed
to Mr E. E. KIRKPATRICK. :'It was enclosed in a letter to Mr, JOHN .
CATLETT, of Tulse, Oklahoma, written by CHARLES F, URSCHEL, who .
used a pencil in writing his letter to CATLETT The second contact
‘letter was also typewritten.' L

-5~
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The following individuals participated in the arrest of
GEORGE '"MACHINE GUN KELLY" BARNES and KATHRYN THORNE KELLY at -
Memphis, TEnnessee, on September 26, 1933:
7 SAC W) AT RORER, “BArmingham

St S Ga B R FITZSIHONS, Birmingham” ol i
e e SAS Memphia D -,R_;_m'ﬂng
s Local . officers. e ks

Detective Sgt. ' Memphis ‘Police Department .

: ‘ rp_‘«_xa. ;.-.-_-----"» ‘7 e gt i
PSR T

SOy LA T

o . F-. 7 Detectiv Memphis Police Department t
vt o T Detective Memphis Police’ Department
e - Officer Memphis Police Department -

Officer Memphis Police Department

o In addition, Special ents D. M, LADD, J, M. KEITHER; G. B.
NORRIS, F, F. YEARSLEY and were en route to Memphis, Lo
but d1d not arrive in time to assist 1n the arrest e

Following the arrest of BARNES and KELLY, the following
FBI Agents were asaigned to guard and interview the prisoners::

W. A, RORER, G. B. NORRIS, F. F. YEARSLEY a.nd_

During the trial of this case, A who is
now retired as U, S, Probation Officer, Western District of Oklahoma,

Oklahoma Cit acted as bodyguard for U. S, District Judge EDGAR S.
- AUGHT 18 presently employed as *
¥ 1x-llllIIIIII'iIIIIIlIllilllllllii.liiliilll.
£ Ty,

O :: thc United States Marshal at the time -
of the trials and presently resides at
E .~ Mp. HERBERT K. HYDE was United States Attorney at the |
L of these trials and is presently practicing law in

" The Bureau has advised that in 1933 there were 353 Special
: Agents, and in 1934 there were 391 Special Agents in the organization. '

SR With respect to GEORGE-BARNES being pistol whipped it is

7. noted ‘that on October 9, 1933, while BARNES and KATHRYN T. KELLY"

. were being escorted to the Courtroom, KELLY stopped to wave or
talk ‘to a friend. She was urged forward. GEORGE KELLY BARNES - i
raised his handcuffed hands to strike the agentur KATHRYN . . i 50 o
forward and was struck by Special Agent b it e e

-6-
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Mr. JOHN CATLETT, Tulsa, Oklahoma, 01l man, who was contacted

;;.Eg gr.=URSCHEL,concern1ng.thevransom payoff, died during February, -
- 56 SRR T a:wﬁ;;4“”i»vﬁ#}:“*a*7gﬁu’ml:ﬁ-gff&fﬁ»é
~ [ .‘.1 } z‘ 3 “:




STAMDARD FORM MO. 84

Oﬁice Memomndum * UNITED STATES GOVERNMENT

TO  : SAC, OKLAHOMA CITY (7-6) : DATE: 5/21/58
DATE DICTATED: 5/5/58

e : FROM 3 SA— Lo e e R

“‘Jm' GEORGE KELLY BARNFS, was., ETAL, CoL L

CHARLES F. URSCHEL - VICTIM . - AT
'KIDNAPING - . - o Lo
" On May 5, 1958 the records of this case which were

returned from Fort Worth, Texas, by GSA, were checked in the
office of the U, S. District Court Clerk by U, S. Attomei

-

I MSS, Assistant U, S. Attorney GEORGE CAMP and S
o F There was found in the file a letter dated April 22, 1955,
Ty from Clerk, U, S. District Court, Oklahoma .
{ City, e rd of Parole, Washington, D, C.,, Attention
wEy THOMAS 0 GROVER, Parole Executive. This letter grants the Board
< of Parole authority to "retain printed transcript of record on
e appeal in case of ORA L, SHANNON and the narrative statement of
e evidence in the case of KATHRYN KELLY until after 4/19/55".
er s also found a letter dated August 9, 1934, from
—_ Clerk % Tenth Circuit Court of Appeals, Denver,
5 Colorado, which advises Attorneys MATHERS and MATHERS he had

: recelved a "certified typewritten transcript"of the record in
) ' the case oi‘ KATHRYN THORNE KELLY vs USA .

There 18 also a letter dated August 21, 1934, i‘rom-
to Attorneys MATHERS and MATHERS, which transmits a
receipt for $50 covering deposit for Clerk's Costs in the case
IR _ of KATHRYN THORNE KELLY vs USA. The letter states the certified

typewritten transcript had been received I‘rom* of
' Oklahoma City, and had been filed "today" as case #1133. The
estimated cost of the printing was. $90.00.

" On October 6, 1934, U. S. District Judge EDGAR S. VAUGHT
1ssued an order for— U. S. Marshal, Oklahoma 01ty,_
Oklahoma, to permit and grant a private interview with GEORGE
and KATHRYN KELLY with the sald JAMES H., MATHERS 1n the presence :

. - of but not in the hearing of a.ny person. e A

There were also found several praecipes for subpoenas,
handwritten, which were prepared by counsel for defendants or
A. L. SHANNON and KATHRYN T, KELLY. These had been presented
to the U, S. Attorney in Oklahoma City.

- - Al blC
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Oﬁice Memurandum . vxitep stares GOVERNMENT
™  : SAC, OKLAHOMA CITY (7-6) DATE  5/21/58
 DATE DICTATED: 4/23/58
mox :  s; QD |
Co— SUBJECT: GEORGE KELLY BARNES, Was., ET AL;
ey C CHARLES F.. URSCHEL VICTIM . -

. .. KIDNAPING -

Oklahoma City, Oklahoma, Telephone Number on  _i°l. .-

- " April 23, 1958, furnished the file on this case which was

=3 - prepared by his father, D. C. PATTERSON, who is now hard )
e of hearing, in poor health and whose mind is failing; resides'

2615 North Francis, Oklahoma City.
advised this office could keep the file

until no !onger ne!!ed.

- He: recalled that his father testified in the trial of
GEORGE and KATHRYN KELLY to the effect that KATHRYN KELLY wrote
the questioned 1gtters.

- Al bIC
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FD-302 (8-6-57) .. FEDERAL BUREAU OF INVESTIGA™ N
- INTERVIEW REPORT

DATE: 5/21/58

On April 30, 1958, Mr. HERBERT K. HYDE,
Oklahoma Czty, leahoma, furninhed the following 1nformation- R

R He was the U S District Attorney 1n 0k1ahoma 01ty at the;EAéf
time of the Xidnaping of Mr. CHARLES F, URSCHEL and subsequently“'
prosecuted this case with his assistant, Mr. BILL HODGES. :The -
two mapped the strategy: of the case and an assistant from the

. U. S. Attorriey General's Office, Mr. JOSEPH KEENAN, came to - S
Oklahoma City to assist. Mr, KEENAN cross-examined several of . -
the main defendants and did & good Job. Mr., KEENAN is now dead

Mr. HYDE Btated a transcript of the testimony of the ORA
SHANNON and the KATHRYN KELLY trials was made, but that he does
not have a copy of it, and did not remove it from the files of
the U. S. Attorney when he left that office. .

He stated that possibly Mr. ROBERTS, ot Enid, Oklahoma,
who represented the KELLY interests or possibly Mr. JIMMY MATHERS,
ettorney who filed the appeal for KATHRYN KELLY, might have a copy
of the transcript. MATHERS was last known to be County Attorney
B or Judge et Coalgate, Oklahoma.

G O "
Ahs - o
al AT A
e o el

>

L}
(G Y
o \ .
L T e T L R

He recalled vividly the full details of the receipt of
information concerning LUTHER W, ARNOLD, how the man was arrested,
.how he was charged, how he cooperated with the Government, and
how his daughter, GERALDINE ARNOLD, caused the arrest of GEORGE
and KATHRYN KELLY at Memphis, Tennessee, He stated there was
absolutely no perJury in the trial of this case on the part of

 ARNOLD, -~ o L - ~
N v to . —
with regard to the reward offered for the capture of i

{

" GEORGE and KATHRYN KELLY, he stated this offer was made by
i .. 7 Mr. CHARLES COLCORD, former Mayor of Oklahoma City, but who
Loe is now deceased. The reward was offered by COLCORD, who acted i
o - as front man probably for the URSCHEL famlly. The reward was '
claimed by many individuals but was believed to have been oy
... pettled by a friendly suit, and that GERALDINE ARNOLD‘,received : .
“&-reward for her services.. It was pointed out that ROY MIRT' PR
actually furnished the information that brought ARNOLD to. .the P
. attention of the officers and HYDE. ROY MIRT is now dead.:,,L R

T B oy - P T, R R

- L : '.-‘ .- = - H CPEEN X
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Interview with _Mr. HERRERT K. HYDE File # 7.6

DATE DICATED: 4/30/5€

on t /D o) ot Y S

by Speciol Agent _ A” b—7C

fgrgﬁz;t{ooi)fgi Ioil’x‘z:drepon is loaned to you by the FBI:,L:;J nejther it nor its contents are to be distributed outside the
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-. The telephone-.operator from Paradise; Texas, o

was’ recalled as a hostile witness and HYDE recalled he asked. per-t T
_ mission of the Court to cross-examiner her, though she was a
-Government witness.ng{ - mf B

"."-:'_- | ;

,"l“" 'He recalle& the‘fact that & handwriting expert testified ?;.:;
. at the trials concerning handwriting on telegrams or hotel - .
registration cards,  Further, that the ransom letters were: R
typewritten. He recalled that threatening letters received by
URSCHEL,; KEENAN and possibly himself were admittedly written
by KATHRYN KELLY in part and part by GEORGE KELLY, who put his
fingerprints on his letters.

. HYDE advised that he has never had a_

L but was acquainted with the mag |8 a boy at ..

i orman, O H stated there was no blood re ationship

between he and é : ,

L5 . . My. HYDE pointed out that FRANK SMITH, retired Special - ...
F=is Agent, now dead, and Mr. GUS T, JONES, former Special Agent of

the FBI, were the two men who could furnish complete informa-
tion concerning this matter.

c-—- -

Mr HYDE advised he would be happy to assist the Government

T in any way possible and would testify to the above if called upon . -
to do so. He stated he plans to visit with Mr. PAUL CRESS &and .
Assistant U. S. Attorney GEORGE CAMP before date of instant
hearing and after going over the motion with them, can then be

ED 4 in a position to offer additional details and can possibly
L F suggest additional ways to refute the allegations set forth.

- Mr, HYDE advised that investigation concerning the source
- of fees pald to defense attorneys was not begun after the trial
: of the case was completed.

Mr. HYDE states there were no radio broadcasts made of the
trial, but  that newsmen were there and used a .35 or .16 mm . -
‘camera to take pictures.- ‘He said many pictures were taken

- outside the Courtroom, ' .- .

f | SR . . - ; -'r',- Lot e o
.. o .l T T e
AT . d . N N RN e T eee e N T oL, B3 ST e .'*h»“
A A . R - » ' Lo e TR L. Vo Fn PRI . .
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FD-302 (6-6-57) FEDERAL BUREAU OF INVESTIGAT'"N

. INTERVIEW REPORT

DATE: 5/21/58

- the body strict Judge EDGAR S. VAUGHT during
this trial and was 1n the COurtroom at all times during the :
trialso

i‘{_

Interview with _ : File # 7=6
DATE DICATED: 4/30/58
on  14/30/58 o _ Oklahoma City, Oklahoma

by Special Agent (NINNENNED All biC

=12~
Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the
agency to which loaned.
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FD-302 (6-8-57) FEDERAL BUREAU OF INVESTIQCA""iN
INTERVIEW REPORT

PR

DATE: 5/21/58

on May 1, 1958, advised he was
PSRN ormerly-Assistant U. 'S, Attorney in-the Western District of - .~ ::
«, .- - -Oklahoma .at Oklahoma City ‘under Mr. HERBERT HYDE,. He recalled o

77: the trials of both the SHANNONS and the KELLYS but stated he . :

.. has no idea’ where the transcript of testimony in either case *
=ﬁvwould bo unless in'the U S. Axtorney's orfice. ;fg _ :
-‘_"~w 'He advised that although he visited the trials he did .
not take an active part in the prosecution, but his part was L
to deve10p the conspiracy of and the prosecution of the money
changers", . i N

' With regard to allegations made by.both SHANNON and KﬁILY,
~ he stated that during the trials there was no intimldation of any -
of the witnesses or subjects. Photographs were taken in the -

s e e e e

Courtroom, but not. during the actupl trial of the cases, -They

were taken before Court opened during recesses, and at the 25
close of COurt. s . . e _
Mr. E. E. KIRKPATRICK was an important witness and may ”i{fﬁﬂ

have sat inside the rail but was not recalled to have sat at
the counsel table, and was not at the counsel table during
the trial. It was HODGES' opinion that the "rule" was invoked

— and ell witnesses kept out of the Courtroom until they testified
= .’ The telephone operator from Paradise, Texas, was recalled
"'*@ and the records of telephone calls, Western Unlon telegrams, etc.,-

= were used to establish the cons piracy on the money changers. He

z could not specifically recall the testimony of the telephone ‘
T operator,. . - .-

; On the day the SHANNON farm was raided, Mr. HYDE was in

: New Mexico. HODGEShad planned a trip there with his father and
e father-in-law; however, he stayed in the office in Oklahoma City -
N to prepare the complaints at the request of Mr. RALPH COLVIN,

The strategy of the case was mapped by Mr, HYDE end HODGES
REY iv ‘?ﬁﬂﬂfIt was recalled that with the evidence developed "a high school .
‘-fjf?student could have obtained 8 conviction .L.Mr. JOE KEENAN was /-, :

R

lnurvaew vnth _.M:_‘_._I!A!le) EDHAB]D BI[,L HQDGES Fl!e # 2 K I U PRI SR
DATE DICTATED: 5/1/58

on _5,0.,58_&

by Special Agent _ (NN

-13-
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sald to have been in Oklahoma City for the Grand Jury, but was
not met by HODGES at that time. He was met in Mr. HYDE's office
on Sunday night before the trials were to begin. :

T "He did not recall that ary investigation was made of the =~ 7.
" ‘source of the fees paid defense attorneys until after the trials'”* o
were completed, although, of course, 1t would be a natural.:
.. . reaction to wonder 1f the attorneys were being paid with ransom,
ﬁgc-money.ﬁ L . i P L

R He advised no 1imitation was placed on the amount or time
the defense attorneys could spend with their clients by the . .
U. S, Attorney's Office and he did not recall any such restriction.
He suggested that possibly who was U, S. Marshal
at the time, could possibly furnish information concerning any
restrictions placed on the defendants and their attorneys.-

) He did not recall that the U. S. Attorney's Office had
threatened to turn KELLY and BATES over to the Oklahoma State
Authorities for prosecution on armed robbery charges if they
testified in behalf of KATHRYN KELLY .

) Mr. ' HODGES recalled that the ransom notes were typed and
not handwritten. He recalled & handwriting expert was used to
identify signatures on hotel registretion cards and telegrams.

—_— He recalled LUTHER W. ARNOLD was an important witness in
PR the case, but did not recall the detalls of his testimony or .
< ~ how the man was involved in the case.. . L

)ﬂ?ﬁ ’ With regard to the transcript of testimony in the KATHRYN

I KELLY case, Mr. HODGES advised that Mr. ROBERTS, one of the
. defense attorneys from Enid, Oklahoma, might possibly have this
transcript. He advised that from his knowledge of ROBERTS, if
the man ever obtained a copy of the transcript he would still
have i1t in his library.
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FD-302 (6-8-57) o FEDERAL BUREAU OF lNVESTf-‘ TN
INTERVIEW REPORT

DATE: 5/21/58

Attorney at Law,
advised that JOHN V., ROBERTS has been dead for more than ten
years. He was an attorney, but did not have much practice.
At the time of his death, Mr. ROBERTS was not known to have

IR involved 4n some unethical practice .concerning insurance.-
» q, h;" 1 - -' :\;.: =
- |
i e Telrs SUFT N =

an office or zny prectice. . It was belleved he had been. ... ... .

iierview with U - Fifpf. o
S B ' ' " DATE DICTATED: 5/8/58
by Special Agent —

Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the

agency to which loaned,
d Al bIC
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SYANDARD FORM NO. 64

Oﬁice Memurandum - usitep statEs GOVERNMENT
TO  : SAC, OKLAHOMA CITY (7-6) . DATE: 5/21/58
mo & g 57(/ DATE DICTATED: 5/8/58

mee ""BJ“‘—" " GEORGE KEfLY BARNES, Was., ET AL;
S5 - .. .- ' [CHARLES F, URSCHEL - VICTIM °
e

(KIDNAPING -7 "2 e S A A

“me City Director: 14, ‘Oklahoma, for 1938 14sts
EE b'TC the name of 1dow of JoHN V. ROBERTS, (D -
Bi1C The Retail Credit Bureau advised that _

— @ biC ‘ N

LR
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FD-302 (6-8-57) ' FEDERAL BUREAU OF INVESTIGAT!ON
: INTERVIEW REPORT

DATE: 5/21/58

mwas' intervieved at
Phillips University May &, 1958, and advised that her husband

... __her husband was not involved in perfecting the appeal of the
. defendants. in the URSCHEL case but merely. assisted in the .. 7%
‘ defense of the subjects. She advised that no sttorney was-. - "%,

his death.".

L

had no.library, -and none of his files were retained following: - - .~
his death in.10637,..She stated all the files were immediately & | o
destroyed and she kept none of them, She pointed out that f'f,:ﬁ.%fri

‘called on to complete any work her husband had started before S

" File #7-6_

Interview with

on 5/8/58 ot Enid, Oklahoma
by Special Ag;snt ;

-17-
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FD-302 (6-8-57) - FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
INTERVIEW REPORT

' : DATE: 5/21/58

of Enid, Oklahoma, advised that
he recalled Attorney JOHN V. ROBERTS well. He advised that
ROBERTS was seen in Enid, Oklahome, on various occasions with
KATHRYN KELLY before this kidnaping.

o . . .He.steted-ROBERTS did-not maintain an- office, but used . _a
»;} an automobile or.curbstone as his office. "He carried his files i
. in his pockets. :The man had 2. brilliantmind, but during his -

~1ater years drank: too much, .~ e ..Au-,; ‘“;"

|

S T M

N >

'\‘.“ -LL(.Q— . ~;_~ o .. : .J." ) A .
T " He cited an 1nstanve where a 1ady paid ROBERTS $20 00 B
‘-_to obtain a divorce for her from her husband who was in the . - -~

hospital at Pt. Supply. After many years she remarried. -On-
checking for her divorce decree no record was found, but she
produced a carbon copy of a purported decree signed by Judge
J. W. BYRD, who is now deceased. The case number on this
1nstrument was found to be fictitious. As & result, she had
to divorce her current husband, then divorce her first huaband,
and remarry the second husband.

. A . Lo . o .,
x ks . . M b4 T

% . K - - H .
i ’? ) A

. v".q
.i
-

AR m
'l
P '.

on _5/8/5R ot da DATE DICTATED: 5/8/58

by Special Agent __
«18-
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FD-302 (6-8-57) , FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
' INTERVIEW REPORT

3

DATE: 5/22/58

Tulse, Oklahoma,
G -

He.furniahed the following 1nformation ;}f‘_?,

Mr. E. E. KIRKPATRICK, 114 East 5th,
vas 1nterviewed by SAZ CARROLL DOYLE and S&
. M?y ,1958

PO Mr. SAM SAYERS, of the firm McLean, Scott ‘and Sayrea,,iu
g Attorneys ‘in Fort Worth, Texas; was one of . the outstanding:-
‘attorneys in Fort worth 4n the 1930's. Mr." SAYERS handled .
most of the" trial work in this case for his.firm and was'a . . - .7
‘wonderful ‘orator..-Mr. SAYERS is now deceased, but his son 1sl£f{»‘f¢
"believed to be an attorney in Fort Worth and may have the ' )
transcript since, in all probability, he maintained his
father'a library and files.

RS Mr. BURCH, of Decatur, Texes, was the attorney whop

- represented the SHANNONS, and was associated with Senator
GRADY HOODRUFF L o . :

¢ During the ‘triel of the snmmous and other defendants
in Oklahoma during September, 1933, GEORGE and KATHRYN had
made threats to bomdb the Court; therefore, extra security pre- ..
cautions were taken and guards were at the head of all stairs.
The prisoners were brought to Court in an armored car. One
day &n airplane flew over the Post Office and everything was
deathly quiet. After the airplane passed the sigh in the
Courtroom was.loud and long., - -

-~ - . «\

R . - Spectators in the COurtroom were all known to the _

T officers for security reasons. The defense attorneys were
shown every courtesy. The Court was conducted in & very .
orderly manner, There was no cilrcus atmosphere. The shackles
were taken off the prisoners at the Courtroom door. . :

R Mr. KIRKPATRICK advised that he sat inside the rail,
. but did not sit at the counsel table. 1In fact, on one occasion
! ' he sat with KATHRYN and GEORGE KELLY. He pointed out that .-
: page 65 of his book, VOICES FROM ALCATRAZ, contains photographs
.. of the Courtroom scene and he can point out his position 1n : )
"LA some of the photographs. 'wv” o L i ;,hf_;; s

B , P
L
..“-_«\

",.; ;’ ﬂf. KIRKPATRICK was under the 1mpression that members .
- ... of the press took photographs while the trisl was in progress.-,,~fj;
- 'He recalled that sound pictures were also taken. 'He advised . "'

Interview with __Mn, B, E. KIRKPATRICK—  File # 7=6
DATE DICTATED: 5/9/58

on _5/9/58 ot _ Tulsa., Oklahoma
by Special Agent (SN0 </.C CARROLL-DOYLE
35 All brc
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that his book, VOICES FROM ALCATRAZ, on page 17, has a
photograph of pictures being taken in the Courtroom end on
page 112 has 1nformation on the Courtroom procedure.

.,
TEOL AL ; e

Ny Theﬂtuards ‘around the Post Office &nd COunty Jail vere -
: members of the Sheriff's Office,_U S Marshal's Office, and FBI.

"’5 -f' There were usually five or six FBI Agents in the Court-:'
room during the trial, but most of" them were witnesses. i

Hr KIRKPATRICK could not recall that witnesses had to
leave the Courtroom before they were called to testify. Coe

: Lﬁ The handling of prisoners and security measurers taken -
is described in the book CRIMES PARADISE, in a chapter entitled
Threats and Guts,; age 1& ) i

» Background 1nformation on KATHRYN KELLY 1s set forth 1n
CRIMES PARADISE, on.page 221 i : ,

Mr. KIRKPATRICK advised that he 1s not related by blood - .
" or marriage to Mr. URSCHEL. In this connection, he advised that
'CHARLES F. URSCHEL married a sister of TOM SLICK., Mr. TOM SLICK
married BERNICE BRADY, bMr. URSCHEL's wife died. Mr. TOM SLICK
died. Thereafter, URSCHEL married the widow of Mr. SLICK.

P &51(;' telephone operator from Paradise, Texas, . .
L testified in e trials, but was an unwilling witness. Her .
e . testimony was not recalled as being perjured f.

);% . With regard to KATHRYL KELLY, Specifically, Mr. KIRKPATRICK
R =

S . advised as follows:

He recalled when U, S. District Judge EDGAR S VAUGHT
issued an order for the U, S. Marshal to allow defense attorneys
to 1nterv1ew the KELLYS,

A He states the provisions of the Lindberg Act were not Cea
“4n-effect @t the time GEORGE and KATHRYN KELLY were tried and the :
death penalty for kidnaping was not in effect. ﬁaxa :

..'_,14

. LUTHER W. ARNOLD was reealled as & "shiftless individual" A
who was actually responsible for the capture of GEORGE and KATHRYN"
KELLY., Later, ARNOLD, with his daughter, -appeared at various . - .-
‘theatres in some kind of an act.

:-‘.

-20-
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. Durdng. the interview. with KATHRYN KELLY, Mr. KIRKPATRICK - - .
_advised ‘he did .not mention ransom money and the 1nterv1eW'was Lty
“eonducted in the preseénce of the Warden. - He ‘denied telling - N
. KATHRYN KELLY that he would bring pressure on the U, S, Board .
;- of Parole ;to see that ‘she was' never paroled, but did recall
! telling her that he would not recommend her mother, ORA Lo
SH.ANNON, for pmleoA_..';y:_::. <. . I Y - » _...,%-."“5‘--'-:

- - Mr, KIRKPATRICK adﬁised he would bring his scrapbook
- containing news clippings from the date of the kidnaping until
the trials were completed, ‘and this might be a source of & great
deal of information and photographs. _

Mr KIRKPATRICK furnished his personal file and a copy
of his books, VOCIES FROM ALCATRAZ, and CRIMES PARADISE, for use
in this matter. *“The articles and his scrapbook are to be re-
turned to him upon completion of this hearing. .

‘ - Mr. KIRKPATRICK advised that he would be available for
this hearing and would be a willing Government witness. He ad-
vised he does not have a2 transcript of the testimony of the

KATHRYN KELLY trial.

-2]1-
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FD-302 (6-8-87) . - FEDERAL BUREAU OF INVEST: )T'aN
S INTERVIEW REPORT

DATE: 5/22/58

On April 30, 1958, q Oklahoma Bar
Associatlon, American National Building, ahoma City, Okla-
homa, advised his records reflect that JAMES H., MATHERS is

. listed as the County Attorney ror COal County, Coelgete, ‘

‘3fat Tupelo, Oklahoma

One or the-men 1s listed ‘a8 a senior member of the
bar and is therefore over 75 years of age. - i

< ‘-
1
- - - —— -
o
7 . A
: . ) ?
’
i [} N
.
. . T
. B S
. , e . . ; .
<. et v
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-'_lnterwew wnh - ) '_:-: Fi_]e #z—L :
on 4/3()[58 ., _Oklghoma City, Oklahoma DATE DICTATED: 4/30/58

by Special Agent !
-20.
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| Fo-302 (e-e-s7) " FEDERAL BUREAU OF INVESTIGAT*N
INTERVIEW REPORT

‘DATE: 5/22/58

. Mr. JAMES H, MATHERS, County Attorney, Coalgate,. R
T “Oxlahoma, “and “who resides on Mathers Ranch, three miles:
. west and three miles north of Tupelo, Oklahoma, advised onA

st May 19,.1958 that he 18 80 years of age..rﬁu>- T

I e reca1led that he hai yepresented HARVE BATLEY, LR
% GEORGE "MACHINE GUN" KELLY and KATHRYN KELLY in their trials e
in Oklahoma 01ty in connection with the URSCHEL kidnaping T T

' In recalling the trials, Mr. MATHERS advised he had '
copies of all the transcripts and filed &n eppeal in the .
Tenth Circult Court of Appeals in Denver. - He stated he

,1
..

a2 iz possibly has the transcript of testimony in the KATHRYN KELLY ...
o triael, but that three years ago one of his barns burned and
< numerous files were destroyed in the fire. A search was made - .
;j‘ of numerocus old files found in two small buildings but the [
: | transcript of testimony was not located. ) S

.
4

- Mr, MATHERS rurnished the following 1nfonmation= .f

b

l
‘

During the trial the defense counsel was granted
every consideration by the Court. They were granted every
delay requested, could subpoena any witnesses they desired,
and spent all the time they cared to in qualifying Jjurors.
They were allowed to visit thelr clients in the County Jail
= any time they desired, and he visited his clients there on ,
A(:: numerous occasions, During the visits, he discussed the cases‘

Y
e
W
HUS

- - .With his clienta alone. - - \
~ 0k - Mr, HATHERS advised he represented his clients to the
best of his ability, and said he had never seen a case where

: : the evidence presented by the prosecution was so overwhelming
I - against the defendants and was corroborated in every instance.

: During the trial he heard no mention of perjured testimony

being given by any witness., He was able to get subpoenas
served on any person he desired to call for the defense.AAT

L ® - .

2 COncerning the COurtroom, he advised that nothing
occurred that would keep the defendants from getting & fair
. . 'trial. . He pointed out that the case received wide publicity .
: . and numerous photographs were taken, both inside and outside - J o
' the Courtroom. ' No photographs were taken during the trial, but -

Interview with __Mp_ JAMES M MAMMRG File # F=b
DATE DICTATED: 5/19/58
on __57497@5_« —Tunelo, Oklzghoma

by Special Agent SN B1C

-23-
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pnotograpns we“e taken befcre Court after Court and. during
. rec ess., g T et R . T
St . He advised that no restrlctions were placed on the -
'f;fgattorneys advising vith their clients and all conferences
Lo were conridential “'No“threats were made to the attorneys by.“ y
- FBI Agents or’ -other Government officials. He pointed out . *} DA
- that his son;” JAMES C. MATHERS, had been charged with receiving DR
$1,000 of the ransom money, but when the testimony was heard the ~ °
Judge instructed the Jury to return a verdict of "Not Guilty",
then apologized for the fact that JAMES C., MATHERS had been
charged.

- o During the trial of the case, the Ldndberg Case was
£ not mentioned nor. yas the death penalty. -\, . x A
He recalled seeing possibly three FBI Agents 1n the
Courtroom, one of whom was named JONES., He advised that Mr.__ﬁ
JONES was very friendly and courteous, - | ' S

Mr. MATHERS could not recall seeing any newsreel devices
in the Courtroom and stated emphatically that no flashbulbs were
popped vhile witnesses were testifying.. . ... ... -

. " He could not recall that KATHRYN KELLY had any photo-
graphs taken while she was on the witness stand, but pointed
out this could have been a posed photograph during a recess
or before or after. Court. o 5

Mr. E E. KIRKPATRICK did not sit at the counsel table
and assist the Government in selecting a Jury.

He sdvised that he heard no mention made of the fact
that Mr. KEENAN planned to turn ALFRED BATES and GEORGE KELLY
BARNES over to Oklahoma Authorities for prosecution on armed
<& - ~  robbery charges. He stated that Mr. KEENAN was an able pro-

BT seoutor, ‘Was very courteous and ethical.' N

,\. ,.;‘ f-'

L e Mr. D c. PATTERSON, a handwriting expert from 0k1ahoma=3”-;5
’ City, testified in the trial but his testimony was not recalled...- -
... No request was made by MATHERS for & delay in the trial of the ~ .= +
“case so he could obtain the services of an outside expert to
refute the testimony of Mr. PATTERSON. Mr. MATHERS advised
that every request he made of the Court was granted.

He did not recall the testimony of a telephone operator
from Paradise, Texas.

_24-
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During the trials he was not advised of any mistreatment
of his clients incidental to their arrest, or ccnfinement, end
stated nothing was seid tc indlcate his clients had been questioned
constantly by‘rBI Agents and were denied counsel ) ,g
S ’He recalled that the prisoners were kept in the old
EJE.JCOunty "Jail in Oklahoma City, which was not a secure place. ="
' _'One guard was kept on duty at night.. This guard was. observed .
-to wear a pistol, but that was the only firearm in evidence.
He observed no guard sitting in front of KATHRYN KELLY's cell,
and had never heard that a stronger lightbulb was placed in her
cell. He recalled visiting KATHRYN KELLY at her cell on several
_occasions and stated he was always afforded courteous treatment
by the officials at the Jail.

- Mr. JAMES H. MATHERS edvised he would continue his =
search for the transcript of testimony in the KATHRYN KELLY triel .
and if he locates it will telephonically advise this office.

BRI

He stated in view of the allegations made 1n the motions, .
he would be a willing witness for the Government and will appear. . .-
any time needed, if called. He steted hls telephone at the
ranch 1s reached Yy calling the Stonewall, Olllahoma, exchange
and asking for the Mathers Ranch. During the mornings he can
—_— usually be reached at the COunty Attorney's Office 1n COalgate,
Oklahoma. - : .
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FD-302 (6-8-57) { ,} ~ FEDERAL BUREAU OF INVEST;Q*'ON
. INTERVIEW REPORT

DATE: 5/22/58

Mr. JAMES C. MATHERS, Mathers Ranch, three miles west

and three miles north of Tupelo, Oklahoma, advised on May 19,
1958, that he has been County Commissioner in Coal County Okla-
~homa for the past twelve years.

':_-!- s PRIVt T o #an "L Atk e ;’--«11 W IR At p

He advised that he is. running for the ofrice of COunty

ey oy S

Judge 1n Coal County, is unopposed in the coming election,,end_i f#f;.

B will take office the first of the year, 1959. v

.,- .,- X

cfather, JAMES H. MATHERS, when the URSCHEL kidnaping trials. .
‘were held in Oklahoma City. He cowld not recall the details

of the tr1a15.>~.'\ .

He did recall being charged with receliving a part of
the ransom money, but stated that Judge EDGAR S. VAUGHT '
directed the jury to return a verdict of "Not Guilty" in his
case.,. He stated that attorney BEN LASKA, .of Denver, COIOrado,
was convicted of this. charge. |

He attempted to locate the transcript of testimony in
the trial of KATHRYN KELLY and stated he would continue his
search. He advised it was possible thet this transcript had
been destroyed in & fire at the farm zbout three years ago
when a barn was destroyed.

T

el JANES ©. MATHERS ‘advised he ‘was Working with his Fif "

.;',,_,;i;.;"',,;,;,'w- '3' S e MATHERS R . File # LR ‘

DATE DICTATED: 5/19/58

on —5/19/58 ot _ Tupeln, Oklahoma
R bic
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FD-302 (6-8-37) ('} FEDERAL BUREAU OF INVEST_ )T'ON
- INTERVIEW REPORT

DATE: 5/22/58

attorney at Lav, (D
Oklahoma City, was interviewed on May 21,
1958, and advised as follows:

He represented six defendants from St. Paul, Minnesots, .
v Quring the- first*trial“whlch was the one in which ORA L.ASHANNONQ,;,T-
T was convleted.‘ ¥ : A . .' : o .

e T He advlsed that thejCourt ‘was operated 1n a very orderly.
’ﬂﬁjsmanner by U. S. District Judge EDGAR S, VAUGHT. ﬂ275q
' Vi . Tras 2 ' - Lot
N The defense attorneys were shown every consideration and e
were not threatened in any way, and were free to consult with
their clients when they saw fit. He advised he knew of no o
instance in which perjured testimony was used by the Government..

;i,g} - . "He stated in his mind this was the first case tried under
T " the Lindberg Act, but since Mr. URSCHEL was not harmed the death
e penalty would not have applied o _ ~ .

] ‘ . H° advised he was allowed to subpoena any witnesses he
‘1%1 desired. o ,f»A _ ]
;%%é o ' Photographs were taken before Court, after Court had = -
e ad journed and during recess, but none were taken during the trial

and no flashbulbs were used while Court was in session.

— He advised that Mr. E. E, KIRKPATRICK did not sit at
S the counsel table with the prosecutlng attorneys.

s ' advised that 1n his opinion all the allegations
FUE made by KATHRYN THORNE KELLY and ORA L. SHANNON are false. He

- stated he would be & willing witness for the Government in the
event he is needed to refute any of the allegations against the
- Court and the Government offliclals or the defense.attorneys.

He advised that since he was not representing KATHRYN
T. KELLY or GEORGE KELLY BARNES he would not have a copy of the
transcript of testimony in their trial and could not thinx where
, .one might be located..; . e R

______

o B R N T B L R
sl ey eiancms | DATE DICTATED: < 5/21/58

on _5/21/58 ot Oklahoma City, Oklahoma

by Special Agent —
-27-
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Oﬁice Memrandums . sxited states GOVERNMENT

TO  : SAC, OKLAHOMA CITY (7-6) . pate 5/22/58

I sa lDATE‘DICTATED: 4/30/58

: ‘“P‘C‘f GEORGE KELLY BARN'ES, Was., ET. AL,
""CHARLES F. URSCHEL VICTIM e
: ;-KIDNAPJNG P o S

ST LUTHER HILLIAM ARNOLD was arrested September lh 1933,
P at Oklahoma City, Oklahoma, and charged with tranSporting )
) KATHRYN GEE and HAZEL WALDRIP from Texas to Oklahoma in viola-
o tion of the White Slave Traffic Act. He was charged under the
L0 name of JOHN WILLIAMS, There is no record of this case in the
C2T - Oklahoma City 1ndices. _ i

The records of the U, S. Attorney 1n Oklahoma City
reflect that:

R Case #13208, a complaint was filed against W. L, ARNOLD

T charging violation of WSTA in the interstate transportation of

- KATHRYN GEE and CLEO WALDRIP from Texas to Oklanoma. The
complaint was filed September 14, 1933. ARNOLD was released on
bond September 16 1933, and the case was "closed" March 24,

N 1934,

g

The records of the U, S. Attorney further reflect that

. . in case #13209, JOHN W, WILLIAMS was charged on September 15,

s - 1933, with violating the WSTA in that he transported into inter-
A : state commerce from Texas to Oklahoma, KATHRYN GEE and CLEO
i WALDRIP, This record reflects WILLIAMS made bond on September

16, 1933, and the case was "closed" March 24, 1934,
Thgre 18 no other known record of either case.
e There is a copy of the notation by the Identification

TR : Division that no record had been found for KATHRYN GEE OCPD
3 .- --#14840, or CLEO HALDRIP, OCFD #1&8&2 o

that LUTHER WILLIAM ARNOLD, alias Jess Akers, i1s a white male, -

age 43 (in 1933), 5' 8", 14y pounds, gray brown eyes, black hair,
- (mostly bald), i Indian and % white, born Paris, Texas; occupa-

tion, Insurance Salesman; FBI #313877; FPC 18 L 9 U 000 17

S 1 u o010 15
o ' | -28-
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The files of the 0k1ahoma 01ty Police Department reflect »3"
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Oﬁice MemUmndum « UNITED STATES GOVERNMENT

TO  : SAC, OKLAHOMA CITY (7-6) DATE 5/22/58
" DATE DICTATED: 4/30/58
mox 5 . 2258
. — SUBJECT:  GEORGE FELLY BARNES, Wes., ET ALj -
s . CHARLES F. URSCHEL - VICTIN
‘ICEDNAPING |

' The records of the COurt CIerk's Office for Oklahoma
County reflect that GERALENE ARNOLD, a minor, by L. W, ARNOLD
= » filed sult sgainst C. F. COLCORD in the amount of $15,000 00.
B " This suit is recorded in appearance docket 240, pages 361 and

- 365. The case number is 82061.

C The Journal Entry of Judgment reflects that on June 18,
R 1934, the matter was tried before the Court after a Jury was

'?w@; waived GERALENE ARNOLD appeared in person by her next friend,
e L. W. ARNOLD, 